

# I després de Nadal què?

Eva Albert

Sembla que era ahir mateix quan ens preparàvem per a les festes d'agost i ja estem a desembre. Els carrers s'omplin de llums i veiem arbres de Nadal i betlems per tot arreu, fins aquí tot bé, però després de Nadal ve una de les pitjors èpoques per als estudiants, els exàmens de febrer, i tots aquells que tenim exàmens ens trobem davant un dilema: anar de festa o preparar els exàmens. Naturalment es poden combinar totes dues coses però, qui es posa a estudiar el dia després de sortir de festa? jo no. Bé, la veritat és que la meua experiència em diu que si t'ho proposes i intentes aprofitar el temps el millor possible pots, fins i tot, fer més de la meitat del que et proposes fer abans de Nadal, tot un èxit. Però no us amoïneu, res és impossible, això sí, cal mantenir la calma i organitzar-se.

Els experts diuen, i jo ho he comprovat, que el millor és estudiar sempre al mateix lloc ja siga al llit, a la taula d'es-

tudi o a la biblioteca, on li vinga bé a cadascú i descansar de quant en quant per prendre una mica l'aire i tranquil·litzar-se. La millor hora del dia per estudiar també depén de cadascú, jo sempre estudie de nit o a la matinada, però hi ha qui prefereix el matí o la vesprada, al gust del consumidor. Això sí, la dita aquella que qui no treballa en tot l'any treballa el dia de cap d'any es pot aplicar també als estudiants. Qui no s'ha fet, alguna vegada, el propòsit d'estudiar des de principi de curs i ho ha anat deixant i s'ha presentat a la setmana abans d'un examen sense haver estudiat? Jo crec que ningú. Doncs tot i que no s'hauria de fer, de vegades és inevitable (no em digueu que no!).

La veritat és que encara que m'agrada, no tinc cap mètode infal·lible per estudiar ni cap truc que no falle mai, així que em limitaré a desitjar sort a tothom, tot i que amb sort i sense haver estudiat no s'aproven els exàmens.

## Punto final

M<sup>a</sup> Carmen Selma Ferrando

-¡Ambos jefes de estado han llegado ya! La suntuosa carpa levantada para la ocasión les acoge. ¡Van a firmar la paz!

Aquella desértica y olvidada frontera será portada de los diarios del mundo.

-¡Qué ocasión! ¡Qué suerte ser testigo de un momento así!

-¡Ahora llega el tercer mandatario! La primera potencia mundial prestose mediadora en el conflicto.

Los reporteros autorizados captamos el momento.

Sus saludos cruzados terminan en un trío.

El "neutral" al centro. Los adversarios a sus lados.

Alargan el momento para la fotografía. Luego ocupan los sillones.

Extraen sus plumas y firman ceremoniosos tres libros idénticos.

Contengo la respiración mientras mis lágrimas acuden al festejo.

No así mi razón. Perdieron los de siempre.

Pero llegó la paz que es lo que vale ¿no?

Sólo que volver la vista atrás me descompone.

Comenzó el conflicto tras descubrirse una mina en este mismo lugar.

Lugar entre dos países vecinos y hasta hace nada hermanos.

El hallazgo les enloqueció. Todos empezaron a llamarlo suyo.

Enviaron sus tropas a tomarlo. Se organizó la guerra.

Los campesinos próximos observaron absortos sus estrategias.

Los tenderos comenzaron a soñar con la posible prosp-

ridad.

Los párrocos solicitaban calma al pueblo y ofrecían su servicio a las tropas.

Las escuelas cerraron. Niños y mujeres a casa. Salir lo imprescindible.

Y los soldaditos a escalar la sierra. Simétricos avanzaban.

Y comenzó la muerte a derramar su baba.

Sólo se habla de bajas. Nada del vendedor de armas.

Políticos críticos de los dos bandos protestan. Familias reclaman a sus hijos. Ninguna habla del oro.

Despiertan conciencias lejanas. Los audiovisuales del mundo gotean sangre.

Pasados unos meses el país poderoso decide intervenir. (Antes ya lo hiciera con sus armas). Muy digno se nombra mediador. Su precio la explotación de la mina. Ganancias a repartir a tercios. Finalmente se aceptan condiciones.

Y hoy nos sorprende verlos satisfechos firmar una paz que nunca debió romperse.

La paz da mejor condiciones. ¿Por qué luchar por tercios siendo dueños de medios?

Caos intencionados se promueven.

De nuevo la ambición de poder fue vencedora. Y los ricos intermediarios deben de estar sujetándose las mandíbulas.

M<sup>a</sup> Carmen Selma Ferrando

30-4-95

Taller de escritura

Tema: comenzar por el final.

No comas, sólo puntos.